
 
 

Referat af SB møde d. 12. december 2023 kl. 17.00-19.00 
 

Store mødelokale (der serveres en let juletallerken)  
 
 

Til stede: Daniel, Lisbeth, Mie, Thomas, Nicolai, 
Christina, Therese, Marie Louise, Jan Eirik og Nina 
Isabell 
 
 
Fraværende: Kristine, Marie Louise Kjær, Julian 
 
 
Skoleskift  

20 
min. 

 
Data vedrørende skoleskift. Hvor 
mange forlader SG, og af hvilken 
årsag?  
 
Tallene er udskrevet fra 
sekretariatet. Der er 16 børn, der har 
skiftet fra Skovgård. Fire er pga. 
flytning til andre kommuner, seks 
har fået plads på 
specialpædagogiske tilbud, en enkelt 
har foretaget et planlagt skifte til 
privatskole, fem børn har forladt 
skolen pga. mistrivsel i de respektive 
klasser. 
Det er fem børn for meget, men 
sammenlignet med de kommunale 
tal, ligger skolen pænt og vi ser ofte 
en trivselsforbedring på de børn der 
enten vælger at forlade eller vælger 
at skifte til Skovgård fra andre skoler. 
Skolen har modtaget 20 børn fra 
andre skoler i samme periode. 

Formål med punktet: 
At se på de konkrete data for 
at se om skoleflugt er et tema, 
der rammer Skovgårdsskolen 
hårdere end det nationale 
datasæt. 
 
Jan Eirik eftersender data for 
foråret 2023 til bestyrelsen. 
  

Behandling af princip 
for skolerejser / 
lejrskoler 
 

30 
min. 

Drøftelse og input til princippet (se 
bilag)    
 
Processen for valg af destination for 
skolerejser er ikke beskrevet godt 
nok. Ønsket om elevinvolvering, det 
faglige element i før-rejsen og 
efterbehandlingen af læringen skal 
ekspliciteres i princippet. 
 
Ønske om at dokumentet genskrives 
med bedre opdeling og struktur med 

Formål med punktet: 
 
Princippet skal godkendes  



klarere linjer mellem skolerejser og 
lejrskoler. 
 
Ønske om at lejrskolen i 8. tænkes 
anderledes i forhold til fysiske 
rammer, økonomi og kreativ 
skaberproces (f.eks. 
enkeltovernatning på skolen, 
projektorienteret opgaveløsning, 
samarbejde mm) 
 
Vedtages:  
Prioritering af ture ved presset 
økonomi: 

1. skolerejse i 9. 
2. lejrskole i 5. 
3. lejrskole i 8. 

Elevrådet  10 
min. 

Orientering fra elevrådet 
 
Næste elevrådsmøde er på fredag 
kl.10.00. 
 
Morgensang er hårdt ramt af pjæk 
især i 8. og 9. klasse. 
Ønske om at klasserne på hele 
skolen får et ansvar og en 
involveringsgrad i morgensang. På 
elevrådsmødet ønskes taget op, 
hvordan elevrådet gerne vil have 
indflydelse på morgensang. 
 

Formål med punktet: 
At elevrådet deler relevante 
temaer, ønsker og indsatser 
med bestyrelsen 
 

SB-formand 10 
min.  

Orientering fra formanden 
 
Bestyrelsen er konstitueret uden 
næstformand, men Thomas har 
tilbudt at træde til som 
næstformand frem til 
bestyrelsesvalget til foråret og dette 
bakker bestyrelsen op om. 
 
Bestyrelsesformanden har henvendt 
sig til kommunen for at få indsigt i 
budgettet for vedligeholdelse og 
renovering af skolen på baggrund af 
en tidligere mail fra Gentofte 
Ejendomme om bl.a. istandsættelse 
af drengenes omklædning. 
 
 

Formål med punktet: 
 
 



Ledelsens orientering 
 

20min.  Orientering fra ledelsen:  
 
Da bestyrelsen er lidt nede på 
medlemmer, har Daniel Seidenfaden 
sagt ja til at være konstitueret 
medlem frem til forårets formelle 
valg til bestyrelsen. Tak til Daniel for 
at træde til. 
 
Ny styrelsesvedtægt er kommunalt 
vedtaget. Den eftersendes. 
Optagelsesprocessen til det, der 
tidligere hed de femårige forløb er 
bl.a. ændret, så elever kun kan 
optage én plads ad gangen og 
skolernes fagfordeling bliver 
nemmere. 
I januar ruller informationsmøderne 
for både de klassiske og samfunds- 
og innovationslinjerne. 
 
Ledelsen har været medarbejderne 
rundt vedrørende punktet om 
oprydning, adfærd, mobilfri skole og 
ansvar for vores fysiske rammer. 
Jan Eirik tager et elevrådsmøde i 
januar vedrørende hærværk, fysiske 
rammer og adfærd. 
 
Sygefravær: 
Pædagogerne: 2,1% i oktober og 
november (kommunalt ligger samme 
område på ca. 6%) 
Lærerne: 2,2% i oktober og 3,1% i 
november (med langtidssygdom, der 
forventes afsluttet pr. 1. januar) 
 
En evt. ny madordning i indskolingen 
Søren Ejlersen har et nyt projekt 
”Øjn”, som har til formål at lave god, 
næringsrig mad til børnene med en 
høj grad af elevinvolvering, trivsel og 
samspisning i klasserne. 
 
Der er noget logistik, økonomi, mm 
som skal undersøges grundigt. 
Derfor vil ledelsen og bestyrelsen 
gerne undersøge om det kunne være 
en mulighed på Skovgårdsskolen. 

Formål med punktet: 
 



 
 
 

 
Bestyrelsen bakker op om at vi 
besøger en af forsøgsskolerne, stiller 
de store spørgsmål og interesserer 
os for hvordan det på nogen måde 
kan fungere i praksis. 
 
Ejlersen på besøg i skolebestyrelsen 
og involvere de relevante 
årgange/afdelinger. 
 
Status på rengøringen: 
Der er stillingsopslag ude på både 
controller og rengøringsassistenter 
til januar. Nyt rengøringspersonale 
starter senest op d.1.maj, men 
forhåbentligt før. 
 
 
Status medarbejdere (orlov / 
barsler/ nyansatte) 
Punktet er undtaget fra referat 
 

 

     

    

Indhold til kommende 
møder 

10 min Næste møde 30.januar 
- Principper for regler i 

gårdene / ordensreglement  
- Junimødet: optælling af 

skoleskift for et helt skoleår 
med data fra hele året 

- Principper for skolerejser 
- Arrangement for 

klasserepræsentanterne 
- Iværksætteri 

 

 
 

    
    


